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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 20 vedrørende forslag til lov 

om ændring af udlændingeloven (Mulighed for genoptagelse af visse sager 

om familiesammenføring med børn) (L 186), som Folketingets Udvalg for 

Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til justitsministeren den 21. 

maj 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra medlem af Folketinget 

Karsten Lauritzen (V). 
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Spørgsmål nr. 20 vedrørende forslag til lov om ændring af udlændin-

geloven (Mulighed for genoptagelse af visse sager om familiesammen-

føring med børn) (L 186) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge og 

Integrationspolitik: 

 

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange, der anslås at have fået 

afslag på familiesammenføring efter udlændingeloven § 9, stk. 

1 nr. 2, siden lovændringen i 2004?” 

 

Svar: 

 

Det er ikke muligt inden for svarfristen at besvare spørgsmålet, men 

Justitsministeriet kan oplyse, at Udlændingestyrelsen i forbindelse med de 

politiske forhandlinger, der ligger til grund for forslaget, oplyste, at der i 

perioden 1. januar 2005 til 19. juni 2012 blev givet ca. 1000 afslag på an-

søgninger om opholdstilladelse efter udlændingelovens § 9, stk. 1, nr. 2, 

med den begrundelse, at ansøgeren ikke havde mulighed for vellykket in-

tegration, jf. udlændingelovens § 9, stk. 16. Disse oplysninger er behæftet 

med usikkerhed, da udlændingesystemerne er opbygget som journalise-

rings- og sagsstyringssystemer og ikke som egentlige statistiksystemer. 

 

Det bemærkes, at det fremgår af de almindelige bemærkninger til forsla-

get, pkt. 3, at det er Justitsministeriets vurdering, at antallet af børn og un-

ge, som vil kunne få deres sag genoptaget efter forslaget, er ganske be-

grænset. 


